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D-8 Genel Sekreteri Sayın Bakan 
Yardımcımızı Ziyaret Etti 
 

 
 
Gelişen Sekiz Ülke (D-8) Genel Sekreteri İsiaka 
Abdulkadir IMAM, Bakan Yardımcımız Sayın 
İbrahim YUMAKLI ile 5 Nisan tarihinde bir ikili 
görüşme gerçekleştirdi.  

Görüşmede; "İklim Akıllı Tarım", D-8'in tohum 
bankası, tohum güvenliği ve ticareti, tohumlar 
için standartlar ve gübre başlıklarındaki 
girişimlerine ilişkin güncel durumlar, 
Pakistan'ın Faisalabad şehrinde D-8 Tarım ve 
Gıda Güvenliği Araştırma Merkezi'nin Açılışı, 
İslam Gıda Güvenliği Teşkilatı (IOFS) ve D-8 
arasında imzalanan Mutabakat Zaptı gibi 
konular ve ilerleyen dönemdeki işbirliği 
olanakları görüşüldü. 

Tarih: 5 Nisan 2023 

Deprem Sonrası Saha Ziyaretleri 
Kapsamında Genel Müdürümüz Diyarbakır 
İlini ziyaret etti 

Uluslararası kuruluşlarla deprem sonrası 
başlatılan ortak çalışmalara yönelik BM 

 

 

 

 

tarafından ilan edilen BM Acil Fon Çağrısı (Flash 
Appeal)’nın devamında BM Gıda ve Tarım 
Örgütü (FAO) ile Bakanlığımız işbirliğinde 
ihtiyaç analizi ve koordinasyon çalışmaları 
yürütülmektedir. 

 

Bu kapsamda, Bakanlığımız ve FAO Orta Asya 
Alt Bölge Ofisi yetkililerinin katılımlarıyla 
Türkiye’nin güneydoğusunda gerçekleşen 
deprem ve bunun bölgedeki önemli etkilerine 
yönelik “Deprem Değerlendirme ve 
Koordinasyon Toplantıları” düzenlenmiştir. 

Ayrıca, FAO İhtiyaç Analizi çalışması başlatılmış 
ve İlçe Tarım ve Orman Müdürlüklerimizin 
katkılarıyla bir anket çalışması yürütülmüş ve 
bölgeden veriler toplanarak FAO’ya iletilmiştir. 

Analiz sürecine paralel olarak FAO Türkiye 
yetkilileri ve Bakanlığımız işbirliğinde Deprem 
bölgesine çeşitli saha ziyaretleri 
düzenlenmektedir.  

Bu kapsamda Diyarbakır İli Lice ilçesine 7 Nisan 
2023 tarihinde yapılan ziyarette depremin 
etkilediği Bizlik köyü ve Gezan Mezrasında; AB 
ve Dış İlişkiler Müdürü Fuat KASIMCAN, FAO 
Türkiye Temsilci Yardımcısı Dr. Ayşegül 
SELIŞIK, Diyarbakır İl Tarım ve Orman Müdürü 
Mustafa Ertan ATALAR ve beraberindeki 
heyetle incelemelerde bulunuldu. Lice 
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Kaymakamı ve köy muhtarının da eşlik ettiği 
incelemelerde halkın ihtiyaçlarına yönelik 
istişarelerde bulunuldu. 

Ayrıca, ziyaret kapsamında Diyarbakır Sanayi 
ve Ticaret Odası Başkanlığında STK’ların da 
katılımıyla bir toplantı düzenlendi. 
 
Tarih: 07 Nisan 2023 

FTPP-II Çerçevesinde Yürütülen “Orta Asya, 
Azerbaycan ve Türkiye’de Gıda Kaybı ve 
İsrafının Önlenmesi Projesi” Kapanış 
Toplantısı Gerçekleşti 

 
 

Türkiye Cumhuriyeti Tarım ve Orman Bakanlığı 
tarafından finanse edilen ve Birleşmiş Milletler 
Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) tarafından “FAO 
Türkiye Gıda ve Tarım Ortaklık Programı 
(FTPP-II)" çerçevesinde üç yılı aşkın süredir 
yürütülmekte olan “Orta Asya, Azerbaycan ve 
Türkiye'de Gıda Kaybı ve İsrafının Önlenmesi 
Projesi" sona eriyor. 

17 Nisan Pazartesi günü, 11.00'de yapılan 
çevrim içi toplantıda, ulusal paydaşlar ve alt 
bölgede yer alan ortak kuruluşlar bir araya 
gelerek 2020 yılında projenin başlamasından 
bugüne kadar gerçekleştirilen faaliyetlerin 
sonuçlarını sundu. 

Tarım ve Orman Bakanlığı AB ve Dış İlişkiler 
Genel Müdürü Fuat Kasımcan ve FAO Orta Asya 
Alt Bölge Koordinatörü ve Türkiye Temsilcisi 
Viorel Gutu'nun açılış konuşmaları ile başlayan 
toplantıda uzmanlar proje çıktılarına ilişkin 

sunumlar yaptı, Bakanlığımız ise “Gıdanı Koru" 
kampanyamızın sonuçları hakkında bilgi verdi. 

Gıda Kaybı ve İsrafının Azaltılması Projesi, gıda 
değer zincirindeki tüm aktörleri ve tüketicileri 
hedef alarak, gıda kaybı ve israfını önlemek ve 
azaltmak için ulusal stratejiler ve eylem planları 
geliştirmede Azerbaycan, Kırgızistan, 
Tacikistan, Türkiye, Türkmenistan ve 
Özbekistan'a destek verdi. Proje, ayrıca, 
uygulama aşaması öncesinde, alt-bölgesel 
diyaloğu destekleyerek hem kamu hem de özel 
sektördeki aktörleri harekete geçirdi ve konu 
hakkında halkı bilinçlendirerek farkındalık 
yaratmaya çalıştı. 

Tarım ve Orman Bakanlığı koordinasyonunda 
ve FAO iş birliğinde yürütülmekte olan “Gıdanı 
Koru" kampanyası sonucunda ise Türkiye'de 
her 4 kişiden 1'i kampanya hakkında bilgi 
sahibi oldu. Hanelerde yılda 664 milyon TL 
tasarruf edildi. Alışverişe planlı çıkan kişi sayısı 
arttı. Son Tüketim Tarihi (STT) ve Tavsiye 
Edilen Tüketim Tarihi (TETT) arasındaki fark 
bilinirliği %20 oranında arttı. Tüketiciler 
TETT'si geçmiş ancak tüketimi güvenilir 
durumdaki gıdaları çöpe atmayarak israfı 
azalttı. Yanlış porsiyon planlamasından 
kaynaklanan gıda israfı %22'den %13'e düştü. 
İsraf edilen gıdaların yeniden değerlendirilme 
olanı %45'ten %55'e yükseldi. Gıda atıklarından 
kompost yapım oranı %3'ten %6'ya çıktı. Gıda 
israfı yapmayacağına dair 790 bin kişinin 
sofranasahipcik.com adresinden söz vermesiyle 
“çevresel sürdürülebilirlik alanında verilen en 
fazla söz", 881 bin kişinin söz vermesiyle de “bir 
kampanya için verilen en fazla söz" başlıkları 
altında iki Guinness Dünya Rekoru kırıldı.  

Tarih: 17 Nisan 2023 

Türk Buğday Sektörü İçin Tedarik Zinciri 
Analizi Yönlendirme Komitesi Toplantısı 
Düzenlendi 

BM Gıda ve Tarım Örgütü (FAO), Uluslararası 
Tarımsal Kalkınma Fonu (IFAD) ve Dünya Gıda 
Programı (WFP) Tarım ve Orman Bakanlığı 
işbirliği ile Türk Buğday Sektörü İçin Tedarik 
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Zinciri Analizi Yönlendirme Komitesi Toplantısı 
19 Nisan 2023 tarihinde çevrim içi olarak 
gerçekleşti. 

Genel Müdürlüğümüzden Avrupa Birliği Uyum 
Dairesi Başkanı Zeynep ÖZKAN’ın da bir 
konuşma gerçekleştirdiği toplantıda,  Türk 
Buğday Sektörü İçin Tedarik Zinciri Analizi 
Projesi için hazırlanan taslak sonuç raporunun 
çıktıları değerlendirildi. 

Toplantıda; buğday sektörünün teknik ve mali 
yapısından kaynakların korunmasına, gıda 
işleme ve üretim geliştirilmesinden eğitim ve 
organizasyon planlamasına kadar farklı 
konularda politika önerileri ele alındı ve 
tartışıldı. 
 
Tarih: 19 Nisan 2023 

Birleşmiş Milletler Aile Çiftçiliği On Yılı 
(2019-2028) Türkiye'de Aile Çiftçiliğinin 
Geleceğine Bakış Konulu Çalıştay 
Düzenlendi 

 

BM Aile Çiftçiliği On Yılı (2019-2028) 
kapsamında, BM Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) ve 
Ankara Üniversitesi Kalkınma Çalışmaları 
Uygulama ve Araştırma Merkezi (AKÇAM) 
işbirliği, T.C Tarım ve Orman Bakanlığı ile 
Ahiler Kalkınma Ajansı desteğiyle Nevşehir'de 
25.04.2023 tarihinde bir çalıştay gerçekleşti. 
Nevşehir'den başlayan Erzurum, Samsun, 
Antalya'da gerçekleşecek olan çalıştaylar ve 
nihai olarak Ankara'da düzenlenecek ulusal 
çalıştaydan elde edilen sonuçlar, hazırlanacak 
“Türkiye’de Aile Çiftçiliği'nin Geleceğine İlişkin 
Bir Perspektif Çalışması” başlıklı rapora ışık 

tutacaktır. Nevşehir’de 3 çalışma grubu altında 
Aile Çiftçiliğinin sorunları, çözümleri ile ilgili 
veriler elde edildi. 
 
Tarih: 25 Nisan 2023 
 
IFAD Bağımsız Değerlendirme Ofisi İle Genel 
Müdürlüğümüz Arasında İstişare Toplantısı 
Düzenlendi. 
 

 
 
IFAD Bağımsız Değerlendirme Ofisi ile Genel 
Müdürlüğümüz İzleme ve Değerlendirme 
Başkanlığı ve Uluslararası Kuruluşlarla Daire 
Başkanlığı arasında bir istişare toplantısı 
gerçekleşmiştir. 
Toplantıda Türkiye’de uygulanan Uluslararası 
Tarımsal Kalkınma Fonu (IFAD) 
programlarından ve projelerinden duyulan 
memnuniyet düzeyi ve iyileştirilmesi gereken 
alanların yanı sıra Türkiye’de uygulanan IFAD 
projelerine yönelik ilerlemeler ele alınmıştır. 
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Birleşmiş Milletler’in (BM) uzmanlık 
kuruluşlarından olan IFAD’ın amacı gelişmekte 
olan ülkelerde tarımsal ve kırsal kalkınmayı 
desteklemek ve açlıkla mücadele için tarımsal 
ve kırsal kalkınma projelerine finansman 
sağlamaktır. IFAD aynı zamanda bu amaçlar 
doğrultusunda ülke stratejik planlarının 
hazırlanmasına katkıda bulunmakta ve tarım 
projelerinin yürütülmesini sağlamaktadır. 
 
“Tarım ve Ormancılık Alanında Yeni Tredler 
Ve Yararlanılabilecek Fon Kaynakları” İsimli 
Çalışma Bakanlığımız Merkez ve Taşra 
Teşkilatı ile Paylaşıldı. 
 
Tarım ve ormancılık alanındaki yeni trendler ile 
bu alanda gelecekte faydalanılabilecek fon 
imkanları ve 6 Şubat 2023 tarihinde yaşanan 
depremin etkilerinin hafifletilmesi ve yeniden 
inşaa sürecinde faydalanılabilecek bazı iç ve dış 
kaynakların tanıtımı yapılmıştır. Bakanlığımızca 
fon kullanım oranının artırılmasına katkı 
sağlanması amaçlanmıştır. Genel 
Müdürlüğümüz uzmanlarınca hazırlanan 
"Tarım ve Ormancılık Alanında Yeni Trendler ve 
Yararlanılabilecek Fon Kaynakları" isimli 
çalışma 26 Nisan 2023 tarihinde Bakanlık 
merkez ve taşra teşkilatı ile paylaşılmıştır. 
 
 

 
 
Rapora ulaşmak için tıklayınız:  
 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/16

1/Yayinlarimiz  

Depremden Etkilenen Alanlarda Kırsal 
Toplulukların Üreticilerin ve İşletmelerin 
Onarımı ile Tarım ve Hayvancılık Sektörünü 
Yenileme Programı Taslağı Hazırlandı.. 
 
Programın amacı deprem sonrasında 
depremden etkilenen alanlarda kırsal 
topluluklar ile işletmelerin ve üreticilerin 
iyileştirilmesi, gıda, tarım ve hayvancılık 
sektörünün restorasyonu yoluyla sürdürülebilir 
bir şekilde gıda güvenliğini tesis etmek ve 
üreticilerin refahını artırmak ve yaşam 
koşullarını iyileştirilmesine katkı sağlamaktır. 
 
Program ile depremin tarım ve ormancılık 
alanında etkilerinin hafifletilmesine yönelik 
ihtiyaçlar ve faaliyetler Bakanlık ilgili 
Birimlerinin görüşleriyle belirlenmiştir. 
 
Dış Kaynaklı Projelerin İzlenmesine İlişkin 
Usul ve Esasların Belirlendiği 31.03.2023 
Tarihli ve 2023-5 Sayılı Genelge Çıkarıldı.  
 
Proje uygulayan Birimler, İç Denetim Başkanlığı 
ve Hukuk Hizmetleri Genel Müdürlüğünden 
alınan görüşler dâhilinde 30.12.2020 tarihli ve 
2020/18sayılı Genelge yürürlükten 
kaldırılmıştır. Bununla birlikte, 2020/18 sayılı 
Genelge kapsamında izleme sistemini 
oluşturmaya yönelik yürütülmüş çalışmalar 
geçerliliğini korumuştur. Genelge ile Bakanlık 
bünyesinde Dış Kaynaklı Proje uygulayan 
Birimler için, projelerinin başlangıcından son 
aşamasına kadar fizikî ve nakdî gerçekleşme 
düzeyinin izlenmesi ve değerlendirilmesine 
ilişkin kurulan proje izleme sisteminin çalışma 
usul ve esaslarının belirlenmesi 
amaçlanmaktadır. Bahse konu değişiklikler 
aşağıda listelenmiştir: 

-Proje İzleme Uzman Havuzu 
personelinin görev süresi uzatılmış ve sayısı 
azaltılmıştır. 

-Meteoroloji Genel Müdürlüğü ve 
Çölleşme ve Erozyonla Mücadele Genel 
Müdürlüğünün Bakanlığımızdan ayrılması 
sebebiyle Genelge kapsamından çıkarılmıştır. 

-ABDGM’den sorumlu Bakan 
Yardımcımız başkanlığında yapılan Dış 
Finansmanlı Projeler Koordinasyon 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/161/Yayinlarimiz
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/161/Yayinlarimiz
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toplantılarının kapsamı ile ilgili izleme ve 
değerlendirme faaliyetlerine yönelik açıklayıcı 
hükümler eklenmiştir. 

-Dış kaynaklı projeler için elektronik 
arşiv sistemi oluşturulmuştur. 

-Yıllık İzleme Planına esas İzleme Planı 
Öncelik Tespit Formu ile Proje Değerlendirme 
ve Kapanış Raporu Formu oluşturulmuştur. 

-Uygulamadan kaynaklı eksikliklerin 
giderilmesine ilişkin gerekli değişiklikler 
yapılmıştır. 

-İzlemelerin elektronik ortamda 
yapılmasına olanak sağlayan “Dış Kaynaklı 
Projeler İzleme Sistemi” ile ilgili hükümler 
tanımlanmıştır. 

-Mevzuat Hazırlama Usül ve Esasları 
Hakkında Yönetmelik çerçevesinde biçimsel 
değişiklikler yapılmıştır. 

Genelgeye ulaşmak için tıklayınız:  
 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Men
u/156/Dis-Kaynakli-Projelerin-Izlenmesine-
Iliskin-Genelgeler-Ve-Ekleri 
 

Ayrıntıdaki şeytan: Yeşil çiftlik fonları 
uygulamada nasıl başarısız oluyor? 

 

Daha fazla çevre koruma, uzun süredir AB'nin 
tarımsal sübvansiyonları uygulamak için 
belirttiği hedef oldu. Ancak iki araştırmacı, bu 
tür hırsların istenen çevresel etkiyi 
sağlamadığını ileri sürdü. 

Her yedi yılda bir, Avrupalı milletvekilleri 
AB'nin milyarlarca avroluk tarım sübvansiyonu 
programı olan Ortak Tarım Politikası (CAP) 
üzerinde anlaşıyorlar. Özellikle son iki reform 
bu yılınki ve 2014 OTP'nin çevre ve iklim 

korumadaki rolüne ilişkin vaatlerin 
genişletilmesine tanık oldu. 

Ancak Berlin'deki Humboldt Üniversitesi'nden 
Pascal Grohmann ve Peter Feindt , 2014-2022 
finansman dönemi için Almanya'da OTP'nin 
uygulanmasına ilişkin literatürü analiz eden 
yakın zamanda yayınlanan bir makalede, bu 
önlemlerin istenen etkiyi yaratmadığını yazdı . 

EURACTIV ile yaptığı bir röportajda Grohmann, 
"Çevresel koruma, CAP 2014-2022'nin üç ana 
hedefinden biriydi ve ayrıca bu çevresel hedefi 
ele alan bir dizi aracımız var" dedi" 

Ancak aynı zamanda, bu araçların çevresel 
hedefle ilgili genel etkisinin oldukça düşük 
olduğunu da görüyoruz" diye ekledi. 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı:  

https://www.euractiv.com/section/agriculture
-food/news/devil-in-the-detail-how-green-
farm-funds-fail-at-implementation/ 

EFSA’nın Yeni Raporuna Göre Gıdalardaki 
Bisfenol A Sağlık Riski 

 
 

Avrupa Gıda Güvenliği Otoritesi (EFSA), 
gıdalarda bulunan Bisfenol A'nın (BPA) halk 
sağlığı açısından risklerinin yeniden 
değerlendirilmesi kapsamında 19 Nisan 2023 
tarihinde bir bilimsel görüş yayımladı. 

https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/156/Dis-Kaynakli-Projelerin-Izlenmesine-Iliskin-Genelgeler-Ve-Ekleri
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/156/Dis-Kaynakli-Projelerin-Izlenmesine-Iliskin-Genelgeler-Ve-Ekleri
https://www.tarimorman.gov.tr/ABDGM/Menu/156/Dis-Kaynakli-Projelerin-Izlenmesine-Iliskin-Genelgeler-Ve-Ekleri
https://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1002/eet.2052
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/devil-in-the-detail-how-green-farm-funds-fail-at-implementation/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/devil-in-the-detail-how-green-farm-funds-fail-at-implementation/
https://www.euractiv.com/section/agriculture-food/news/devil-in-the-detail-how-green-farm-funds-fail-at-implementation/
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BPA’ya beslenme yoluyla maruz kalma 
hususunun, her yaştan tüketici için bir sağlık 
sorunu olduğu belirtilen raporda özetle, 

-Gıda kaplarında kullanılan bazı plastik ve 
reçineleri üretmek için diğer kimyasallarla 
birlikte kullanılan bahse konu kimyasalın, kap 
içerisindeki yiyecek ve içeceklere çok küçük 
miktarlarda nüfuz edebildiği, 

-BPA’nın hali hazırda bir endokrin bozucu 
olarak kabul edilmekte olduğu, 

-2013 yılından bu yana yayınlanan 800 yeni 
çalışma da dahil olmak üzere çok sayıda 
bilimsel yayının gözden geçirilmesi sonucu, 
anılan maddenin toksisitesine ilişkin önemli 
belirsizliklerin ortadan kaldırıldığı, 

-EFSA tarafından hücresel bağışıklık 
mekanizmalarına yönelik risklerin tanımlandığı, 
bu nedenle, tolere edilebilir günlük BPA 
alımının, yani kayda değer bir sağlık riski 
oluşturmadan bir ömür boyu günlük olarak 
alınabilecek miktarın önemli ölçüde 
azaltılmasının önerildiği, 

-2015 yılında geçici bir önlem olarak belirlenen 
önceki sınırın, günde vücut ağırlığının kilogramı 
başına 4 mikrogram (gramın 4 milyonda biri) 
olduğu, 

-Önerilen yeni sınırın yaklaşık 20.000 kat daha 
düşük olacak şekilde vücut ağırlığının kilogramı 
başına günlük 0,2 nanogram (gramın 0,2 
milyarda biri) olarak belirlendiği ifade ediliyor. 

Söz konusu rapora  

https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/p
ub/6857 adresinden ulaşılması mümkündür. 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı 

https://www.efsa.europa.eu/en/news/bisphen
ol-food-health-risk  (19 Nisan 2023) 

https://www.pccmarkets.com/wp-
content/uploads/2020/12/st-variety-of-
canned-foods-800.jpg  (19 Nisan 2023) 

” Arıları ve Çiftçileri Kurtarın!” Avrupa 
Vatandaş Girişimi'nde Toplanan 1 Milyon 
İmza AB'ye Çevreyi Korumak için Yol 
Gösteriyor 

 

5 Nisan 2023 tarihinde Avrupa Komisyonu, 
Avrupa Vatandaşları Girişimi'nde (ECI) arıları 
ve çiftçileri kurtarmak için toplanan 1 milyon 
imzaya yanıt verdi. 

Komisyon girişimi memnuniyetle karşıladı ve 
özellikle birbiriyle bağlantılı iklim değişikliği, 
kirlilik ve biyolojik çeşitlilik kaybı krizleri 
Avrupa'nın tarım ve gıda güvenliği için büyüyen 
zorluklar oluşturduğundan Avrupa Vatandaşları 
Girişimi’nin önemini kabul etti.  

Ekin ve yabani çiçekli bitki türlerinin %80'i 
hayvan tozlaşmasına bağlı iken, AB'de her üç 
arı, kelebek ve uçan sinek türünden biri yok 
oluş sürecinde. AB'deki tarım arazilerinin yarısı 
şimdiden tozlaşma eksikliği riskiyle karşı 
karşıya. Tozlayıcıların varlığına yönelik tehdit, 
gıda güvenliğine ve gezegendeki yaşama 
yönelik bir tehdittir. 

Vatandaş Girişimi'nin başarısı, tozlayıcılar, 
biyoçeşitlilik ve sürdürülebilir çiftçilik lehine 
eyleme yönelik geniş halk desteğinin açık bir 
işareti olarak algılanıyor. Bu bağlamda 
Komisyon, Avrupa Parlamentosu'nu ve 

https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/6857
https://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/6857
https://www.efsa.europa.eu/en/news/bisphenol-food-health-risk
https://www.efsa.europa.eu/en/news/bisphenol-food-health-risk
https://www.pccmarkets.com/wp-content/uploads/2020/12/st-variety-of-canned-foods-800.jpg
https://www.pccmarkets.com/wp-content/uploads/2020/12/st-variety-of-canned-foods-800.jpg
https://www.pccmarkets.com/wp-content/uploads/2020/12/st-variety-of-canned-foods-800.jpg
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Konsey'i, Avrupa'daki tozlayıcıların 
korunmasına ve eski haline getirilmesine 
yardımcı olacak ve vatandaşların isteklerini 
yasaya dönüştürecek olan halihazırda sunulmuş 
olan yasama teklifleri üzerinde hızlı ve iddialı 
anlaşmalar bulmaya çağırıyor. 

Gıda sistemlerinin sürdürülebilirliği için 
kapsamlı eylemler öngörülüyor. Komisyonun 
gıda sistemlerinin sürdürülebilirliğini 
sağlamaya yönelik Avrupa Yeşil Anlaşması 
eylemleri arasında özellikle şunlar yer alıyor: 
AB Tarladan Çatala ve Biyoçeşitlilik Stratejileri, 
Doğa Restorasyon Yasası, Pestisitlerin 
Sürdürülebilir Kullanımı Yönetmeliği, Gözden 
Geçirilmiş AB Tozlayıcılar Girişimi 'Tozlayıcılar 
için Yeni Anlaşma', yanı sıra 2023-2027 dönemi 
için yeni AB Ortak Tarım Politikası. Birlikte ele 
alındığında, Komisyonun teklifleri ve 
girişimleri, Avrupa Vatandaşları Girişimi’nce 
yapılan taleplere kapsamlı bir yanıt 
niteliğindedir. 

Pestisitlerin sürdürülebilir kullanımına ilişkin 
bir düzenleme önerisi, tarım da dahil olmak 
üzere AB'de kimyasal pestisitlerin riskini ve 
kullanımını azaltmak için iddialı bir yol ortaya 
koyuyor. Komisyon, AB tarımında kimyasal 
böcek ilacı riskini ve kullanımını 2030 yılına 
kadar %50 oranında azaltmayı teklif etti. Bu 
genel azalmanın AB seviyesinde karşılanmasını 
sağlamak için tanımlanmış parametreler 
dahilinde, Üye Devletler ulusal azaltma 
hedefleri belirleyecektir.  

Yeni önlemler ayrıca, tüm çiftçilerin ve diğer 
profesyonel pestisit kullanıcılarının, kimyasal 
pestisitlerin son çare olarak 
kullanılabilmesinden önce, alternatif çevresel 
haşere önleme ve kontrol yöntemlerinin ilk 
olarak değerlendirildiği Entegre Zararlı 
Yönetimi uygulamasını sağlayacaktır. Aralık 
2022'de Montréal'de kararlaştırılan Küresel 
Biyoçeşitlilik Çerçevesi’nde, AB ve Üye 
Devletleri benzer şekilde 2030 yılına kadar 
pestisitlerin oluşturduğu genel riski yarı yarıya 
azaltmayı taahhüt ettiler. 

Ayrıca bir “Doğa Restorasyon Yasası” teklifi, 
2030 yılına kadar tozlayıcı popülasyonlardaki 
düşüşün tersine çevrilmesine ve tarımsal 
ekosistemlerin restorasyonu için belirli 
hedefler de dahil olmak üzere, doğayı tarım 
arazilerine geri getirmeye yardımcı olacaktır. 
Doğa restorasyon yasası teklifi, AB'nin kara ve 
deniz alanlarındaki doğanın uzun vadeli 
iyileşmesine yönelik kapsayıcı bir restorasyon 
hedefini belirli habitatlar ve türler için bağlayıcı 
restorasyon hedefleriyle birleştiriyor. Bu 
önlemler, 2030 yılına kadar AB'nin kara ve 
deniz alanlarının en az % 20'sini ve nihayetinde 
2050 yılına kadar restorasyon ihtiyacı olan tüm 
ekosistemleri kapsayacak. 

Bu önerilerin hepsi birleşince AB düzeyinde 
tozlayıcıları yani arıları korumak için bir oyun 
değiştirici olma potansiyeline sahiptir. 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı:  

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail

/en/ip_23_2084 (5 Nisan 2023) 

https://savebees.org/assets/photos/IMG_32591-

600x600.jpg (5 Nisan 2023) 

Geleceğin Denizcileri için Eğitim 

 

50 km'den daha az bir kıyı şeridine sahip olan 
Slovenya'daki balıkçılar genellikle farklı 
alanlarda çalışabilmeye ihtiyaç duymaktadırlar. 
Bu nedenle Portorož denizcilik okulu yerel 
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balıkçılar ve Istra balıkçılık yerel eylem 
grubuyla birlikte AB tarafından finanse edilen, 
Avrupa Beceri Yılı'na oldukça uygun 'Balıkçı 
olun!' eğitim programı başlatıldı. 

Balıkçılık ticaretini sürdürmek ve devam 
ettirmek için, Slovenya'nın yeni ve genç 
balıkçılara ihtiyacı vardır ve ayrıca halihazırda 
aktif balıkçılar için bilgi ve çeşitlendirme 
fırsatlarının geliştirilmesi de gerekmektedir.  

Balıkçılar için herhangi bir özel eğitim 
verilmeyen yılların ardından, Portorož'daki 
Sloven Denizcilik Lisesi, geleceğin balıkçılarını 
eğitmeye özel olarak odaklanan bir eğitim 
programı başlattı. Eğitim programının bir 
parçası olan bu projenin iki amacı 
bulunmaktadır: öğrencilerin balıkçılık sektörü 
ve bu eski ticaretin sunduğu fırsatlar hakkında 
farkındalıklarını sağlamak ve diğer balıkçılık 
faaliyetleri veya daha geniş denizcilik 
sektöründe farklı çalışma imkanları oluşturma 
aracılığıyla denizcilik bilgilerini artırmak. Daha 
büyük gemiler için navigasyon simülatörü ve 
modern bir ilk yardım sınıfı gibi modern 
ekipmanların satın alınmasıyla, katılımcılar 
uygulamalı eğitim alarak faydalı beceriler 
kazandılar. 

“Balıkçı ol!” projesi, Slovenya'nın özellikle 
güvenlik eğitimi ve denizde kazalara hazırlık 
konularına odaklanarak, balıkçılığı teşvik etme 
ve denizcilik mesleklerine ilişkin bilgileri 
genişletmeye yönelik kapsamlı çabasının bir 
parçasıdır. Eğitim programı bütünsel bir 
yaklaşım sergilemektedir. Ayrıca yerel şefler 
tarafından yürütülen ve öğrencilerin yerel deniz 
ürünlerinin önemi hakkında öğrendikleri 
gastronomik oturumları da içermiştir. Şefler ve 
öğrenciler birlikte balıkçılık ve gastronomi 
arasındaki bağlantıları keşfederek, 
müşterilerinin damak zevklerini anlayan 
balıkçılar için yeni çeşitlendirme faaliyetlerine 
ışık tutmuştur. Şimdiye kadar, geleceğin 15 
balıkçısı 15'ten fazla eğitim kursuna katıldı. 
Plan, önümüzdeki yıllarda daha fazla ders 
eklemeyi öngörmektedir. 

 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı:  

https://oceans-and-
fisheries.ec.europa.eu/news/training-future-
seafarers-2023-04-26_en  26 Nisan 2023 

AB Komiseri Deniz Koruma Alanlarında Dip 
Balıkçılığı Yasağının Yasal Olarak Bağlayıcı 
Olmayacağını Söyledi 

 

Fransa'nın Denizden Sorumlu Devlet Bakanı 
Herve Berville, Brüksel’de Avrupa Çevre ve 
Balıkçılık Komiseri ile görüşecek bir balıkçı 
heyetine liderlik etti ve Deniz Koruma 
Alanlarında (DKA) hareketli av araçlarının 
yasaklandığına dair teyit aldı. 

Berville, Avrupa Komisyonu'nun DKA’larda dip 
balıkçılığını yasaklama önerisi üzerine balıkçılık 
sanayinin endişelerini gidermek için harekete 
geçti. Fransa'nın kuzeyindeki balıkçılar artan 
yakıt maliyetleri, Biskay Körfezi'nde balık 
avlama yasağı ve DKA'larda dip avcılığı yasağı 
dahil olmak üzere endüstrinin karşı karşıya 
kaldığı artan baskıları protesto etmek için 
limanları kapattı. Herve Berville Üye Devletlere 
deniz koruma alanlarında hareketli dip av 
araçlarına ilişkin bir yasağın 
uygulanmayacağına dair onay aldı. 

Komiser Virginijus Sinkevičius ile yapılan 
toplantıda Komiser, DKA’larda dip av araçları 
yasağını ne 2024'te ne de 2030'da 
uygulamayacağını ve bu nedenle Komisyon 
tarafından sunulan planın yasal olarak bağlayıcı 
hale getirilmeyeceğini doğruladı ve Avrupa 
Komisyonu tarafından sunulan sürdürülebilir 

https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/training-future-seafarers-2023-04-26_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/training-future-seafarers-2023-04-26_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/training-future-seafarers-2023-04-26_en
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balıkçılık eylem planının yalnızca Üye 
Devletlere rehberlik ettiğini ve balıkçılarla 
diyaloğun açık kaldığını hatırlattı. Bu nedenle 
Fransa, sunulan plan kapsamında yasaklama 
önlemleri almaya zorlanmayacak. Fransız 
balıkçıları tarafından dip ile temas halinde olan 
av araçları istiridye, deniz tarağı, ıstakoz ve 
deniz yosunu avcılığında kullanılıyor ve deniz 
habitatlarının korunması ile avcılık 
faaliyetlerinin uyum içerisinde yapılabildiğinin 
kanıtlandığı belirtiliyor. Söz konusu rehber 
ilkelerin Fransa’da uygulanması birçok küçük 
ölçekli kıyı balıkçılığı filosunun tamamen 
durdurulması anlamına geldiğinden karar 
balıkçılar açısından önem arz ediyor.  

Toplantı ardından konuşan CNPMEM (Avcılık 
ve Yetiştiricilik Ulusal Komitesi) Başkanı Olivier 
Le Nezet şunları belirtti: “Herhangi bir eylemde 
size yeterli öğelerin sağlandığından emin 
olmalısınız. Çabalarımızın karşılığını aldığımıza 
ve Komisyon ile hükümetin bizi iki ana noktada 
tatmin ettiğine inanıyorum. Ayrıca Devlet, 
geciken ekonomik yardım fonlarının 4 hafta 
içinde meslek mensuplarının hesaplarına 
yatırılacağı taahhüdünde bulunmuştur. Ancak 
yine de masada olan konular var ve tüm meslek 
kuruluşlarıyla birlikte çalışmalarımıza devam 
edeceğiz”. Devletten hala, de minimis 
yardımının, Ortak Balıkçılık Politikası’nın 
gözden geçirilmesi veya deniz aşırı bölgelerde 
filonun yenilenmesi gibi diğer AB meselelerinde 
siyasi taahhüdünü daha belirgin bir şekilde teyit 
etmesi istenmektedir. Ek olarak, CNPMEM 
merkezi olmayan hizmetlerin uyumlaştırılması 
ve eylemlerinin daha iyi tasarlanması için 
seferberliğini sürdüreceğini belirtmektedir.  

Başkan Le Nezet Bakana desteği, ilgisi ve 
kararlılığı için teşekkürlerini iletti. 

Haber ve Fotoğraf Kaynağı:  

https://thefishingdaily.com/eu-fishing-
industry-news/commissioner-says-ban-on-
bottom-fishing-in-mpas-will-not-be-legally-
binding/ 4 Nisan 2023 

 

Avrupa Mavi Forumu Lansman Etkinliği 

 

Avrupa Komisyonu, 26 Mayıs 2023'te Fransa 
Brest’de Avrupa Mavi Forum Lansmanı etkinliği 
düzenleyecek. Avrupa Mavi Forumu denizin 
farklı kullanıcılarından oluşan, doğa ve iklim 
değişikliğine ilişkin ortak zorluklara cesur ve 
iddialı çözümler sunmak için kurulmuş olan 
Avrupa Mavi Topluluğu’nun bir parçasıdır.  

Forum sayesinde paydaşların Avrupa Mavi 
Forumunun yapısını ve yönünü dengeli ve 
kapsayıcı bir şekilde etkilemeleri ve bu sayede 
AB'nin sürdürülebilir mavi ekonomisinin 
geleceğini de etkileme fırsatına sahip olmaları 
amaçlanmaktadır. Etkinliğin büyük ya da küçük 
kurum olmasını gözetmeksizin herkes için bir 
platform sağlayacağı ifade edilmekte; 
önceliklerin, zorlukların ve fikirlerin 
paylaşılarak sürdürülebilir mavi ekonomi 
vizyonuna yönelik ortak ve birleşik bir yol 
oluşturmaya katkıda bulunulabileceği 
belirtilmektedir. 

Foruma katılım ile ilgili ayrıntılı bilgiye ve 
gündeme 

 https://maritime-spatial-
planning.ec.europa.eu/european-blue-
forum/events/official-launch-event 
bağlantısından ulaşılabilmektedir.  

https://thefishingdaily.com/eu-fishing-industry-news/commissioner-says-ban-on-bottom-fishing-in-mpas-will-not-be-legally-binding/
https://thefishingdaily.com/eu-fishing-industry-news/commissioner-says-ban-on-bottom-fishing-in-mpas-will-not-be-legally-binding/
https://thefishingdaily.com/eu-fishing-industry-news/commissioner-says-ban-on-bottom-fishing-in-mpas-will-not-be-legally-binding/
https://thefishingdaily.com/eu-fishing-industry-news/commissioner-says-ban-on-bottom-fishing-in-mpas-will-not-be-legally-binding/
https://maritime-spatial-planning.ec.europa.eu/european-blue-forum/events/official-launch-event
https://maritime-spatial-planning.ec.europa.eu/european-blue-forum/events/official-launch-event
https://maritime-spatial-planning.ec.europa.eu/european-blue-forum/events/official-launch-event
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Haber ve Fotoğraf Kaynağı: https://oceans-
and-fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-
join-us-launch-european-blue-forum-brest-26-
may-2023-2023-04-20_en 20 Nisan 2023  

Avrupa Birliği Hint Okyanusu'ndaki Ton 
Balıklarının Korunması ve Sürdürülebilir 
Yönetimi İçin Teklif Hazırlıyor  

Bugün Avrupa Birliği 8-12 Mayıs 2023 
tarihlerinde gerçekleştirilecek olan bir sonraki 
Hint Okyanusu Ton Balığı Komisyonu (IOTC) 
oturumu için dört iddialı öneriyi kamuoyuna 
açıkladı. Amaç, ton balığının korunmasını ve 
avcılık yönetimini iyileştirmektir. IOTC Bilimsel 
Komitesi'ne göre, Hint Okyanusu'ndaki stokun 
ve balıkçılık seviyesinin mevcut durumu 
sürdürülebilir değildir. Yeni tekliflerin yanı sıra 
AB, sürüklenen balık toplanma cihazlarının 
(FAD'ler) yönetimi ile ilgili IOTC Kararı 
23/02'ye itirazda bulundu. Gelecek IOTC 
oturumunda AB aşağıdaki tekliflerin kabul 
edilmesi üzerine çalışacaktır: 

-Tropik ton balıklarının yönetimi için çok yıllık 
plan 

-Açık denizlerde gemiye binme ve denetim planı 

-Uyum sürecini iyileştirmek için IOTC Uyum 
Komitesi kurallarının güncellenmesi 

-IOTC'nin Şubat özel oturumunda kabul edilen 
23/02 sayılı Kararın yerini alacak, FAD'lerin 
yönetimi için yeni bir karar. 

FAD’ler hakkındaki iyileştirilmiş tekliflerin 
iletilmesine ilaveten AB IOTC’nin sürüklenen 
23/02 sayılı Kararı’na itiraz etmeye karar verdi.  

FAD'lere ilişkin Şubat 2023 IOTC özel 
oturumunda, sürüklenen FAD'lerin yönetimine 
ilişkin 23/02 sayılı Karar, sürüklenen FAD'leri 
avlayan tüm IOTC Üyelerine karşı oy çokluğuyla 
kabul edildi. AB, Komor Adaları, Umman, Kenya, 
Seyşeller ve Filipinler dahil olmak üzere birçok 
IOTC üyesi bu karara itiraz etti.  

AB, IOTC üyelerinin işbirliği içinde çalışması ve 
fikir birliğine varmak için tüm çabaların 
gösterilmesi gerektiğine inanıyor. AB’ye göre 
koruma tedbirleri uygulanamayacak veya 
belirsiz hükümleri içermemeli ve Bölgesel 
Balıkçılık Yönetim Örgütlerinin yönetim 
kararları bilimsel tavsiyelerle desteklenmelidir.  

Bu itirazları takiben, itiraz eden ülkeler bu 
kararla tabi olmayacak ve tüm hükümlerini 
uygulamak zorunda kalmayacaklardır. 

Haber Kaynağı: 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner
/detail/en/IP_23_2181 11 Nisan 2023 

Daha Az Yakala, Daha Fazla Kazan: Akdeniz 
Balıkçılığının Yeniden Keşfi 

Küçük ölçekli balıkçılar Avrupa’daki balıkçılık 
sektöründe istihdamın yarısını oluşturmalarına 
rağmen politika oluşturulmasına geldiğinde 
endüstri ölçeğindeki kuruluşlar tarafından 
yeterince dikkate alınmamaktadırlar, ancak 
diğer tüm taraflarla aynı çevresel ve ekonomik 
zorluklarla yüzleşmektedirler. Bu nedenle 
Hırvatistan ve Yunanistan’da küçük ölçekli 
balıkçılar buna cevap vermek üzere yeni yollar 
bulmaktadırlar. Hırvatistan gibi ülkelerde 
küçük kıyı toplulukları ve buradaki köylerden 
bazıları balıkçılıktan başka bir gelir kaynağına 
sahip olmadıklarından tüm yıl boyunca hava 
koşullarının müsaade ettiği ölçüde sadece 
balıkçılıktan para kazanabilmektedirler. Bu 
nedenle de balıkçılar hem kültürel hem de 
ekonomik açıdan önemli bir role sahiptirler.  

Hırvatistan’ın Velebit Kanalı’nda (Hırvatistan'da 
Velebit sıradağlarının eteklerindeki topraklar 
ile Pag, Rab, Goli Otok, Prvić ve Krk adaları 
arasında yer alan bölge) Norveç ıstakozu 
avlayan balıkçılar kanalda dip trolünün 
kullanılmadığını ve sepetlerle avcılık 
yaptıklarını ve dolayısıyla oldukça seçici bir 
avcılık yaptıklarını, bu sayede sepette büyük 
olan ıstakozların avlandığı ve deniz yatağının 
sağlam kaldığını belirtmektedirler. Aynı 
zamanda zarar görmeyen ve stres altında 

https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-join-us-launch-european-blue-forum-brest-26-may-2023-2023-04-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-join-us-launch-european-blue-forum-brest-26-may-2023-2023-04-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-join-us-launch-european-blue-forum-brest-26-may-2023-2023-04-20_en
https://oceans-and-fisheries.ec.europa.eu/news/save-date-join-us-launch-european-blue-forum-brest-26-may-2023-2023-04-20_en
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/IP_23_2181
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/IP_23_2181
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olmayan ıstakozların üst kalitede ürün 
olduğunu vurgulamaktadırlar. Balıkçılar aynı 
zamanda Zagreb Üniversitesi ile de ortak 
çalışmalar yürütmektedirler. Bu çalışmalar 
sepetlerin daha seçici olmalarını ve optimal ağ 
boyunun bulunmasını amaçlamaktadır. Bu 
sayede balıkçılar yasal izne tabi olan küçük 
boyda yakalanan ıstakozları boylama için 
zaman harcamamakta ve pazarda daha iyi alıcı 
bulan daha büyük boydakileri yakalamaktadır. 
Balıkçılar ayrıca çok iyi fiyata alıcı bulan dişi 
ıstakozları da kendi inisiyatifleri ile suya geri 
bırakmakta ve binlerce yumurta bırakan bu 
bireylerin gelecekte daha büyük avlar 
vermesine olanak sağlamaktadırlar.  

Diğer taraftan daha az yakalama konusunda bir 
tercih yapmanın da bedeli var; örneğin yeni 
seçici av araçları oldukça masraflı 
olabilmektedir. Bu konuda WWF (Dünya Doğayı 
Koruma Vakfı) gibi sivil toplum kuruluşları 
geçiş sürecine yardımcı olmak için Avrupa 
desteğini kullanmaktadır. WWF yetkilisi 
kooperatifler kurduklarını, balıkçıların pazar ile 
bağlantılarını sağladıklarını, onlar için iş 
planları oluşturduklarını ve müşterilerin tanıyıp 
takdir edecekleri markalar oluşturduklarını, bu 
sayede sürdürülebilir olarak çalışan balıkçılar 
ile diğerleri arasında bir fark oluşturmak 
istediklerini açıklamaktadır. Yetkililer uzun 
vadede bu yaklaşımın hem çevre hem de küçük 
ölçekli balıkçılara fayda sağlayacağını 
göstermek istemektedirler. Sürdürülebilir 
şekilde avlanan su ürünleri daha yüksek değere 
sahiptir, pahalı restoranlar tarafından daha çok 
tercih edilebilir. Ayrıca daha seçici bir yaklaşımı 
tercih etmekle balıkçılar daha az çalışırken daha 
fazla kazanabilir.   

Sağlanan destekle yerel balıkçılar sürdürülebilir 
balıkçılık kooperatifi kurmuşlar ve yeni bir 
balık pazarı oluşturmuşlardır. WWF açısından 
bu örnekler, doğru verilen yardımlarla tüm 
Akdeniz çevresindeki küçük ölçekli balıkçıların 
daha az avlayıp daha çok kazanırken balık 
popülasyonlarının daha iyi duruma gelmesinin, 
nesilden nesile geçen mesleklerinin sürekliliğini 
sağlamayı tercih edebileceklerinin bir ispatıdır.  

Balıkçılık turizmi diğer çözüm önerilerinden 
birisidir. Bazı turist bölgelerinde balıkçılar 
kendilerini tur rehberleri olarak yeniden 
keşfetmektedirler. Yunanistan’da Kythnos 
(Termiye) adasındaki bazı balıkçılar avcılığın 
ciddi anlamda düşmesini takiben balıkçılık 
turizmi (pescatourism) olarak bilinen işe 
başlamıştır. Balıkçılar bölgedeki sorunun aşırı 
avcılık olduğuna işaret ederek ada çevresinde 
avcılıktaki azalmanın her yıl daha da kötüye 
gittiğini, kendilerinin tek bildikleri işin 
balıkçılık olduğunu ve balıkçılık turizmi 
sayesinde sevdikleri denize geri 
dönebildiklerini ifade etmektedirler. Turistler 
küçük balıkçıların nasıl çalıştığını ve denizin 
nasıl iyi tutulabileceğini öğrenebilmekte, ayrıca 
sadece lezzetli bir öğlen yemeğini yemeye 
yetecek kadar balık tutmaktadırlar. Az avlayıp 
daha fazla kazandırabilecek bu iş modeline 
geçiş için de balıkçılık turizmi AB ve WWF 
programları tarafından desteklenmektedir. 
Balıkçılık turizmi yapacak balıkçıların özel bir 
izin almaları gerekmektedir. Aynı zamanda 
teknelerde de birtakım değişikliklerin yapılması 
gerekmekte, bunun için de paraya ihtiyaç 
duyulmaktadır. Diğer taraftan balıkçılar için 
yeni bir alan olduğundan alışık olmadıkları yeni 
konuları da öğrenmeleri gerekmektedir. 
Sunulan programlar sayesinde balıkçılara 
turizm balıkçılığı ve nasıl yapılacağı konusunda 
birtakım seminerler düzenlenmektedir.  

Küçük ölçekli balıkçılar küçük olarak 
değerlendirilmemelidir, Avrupa’nın balıkçılık 
sektöründeki istihdamın yarısını temsil 
etmektedirler. WWF temsilcisine göre birçok 
devlet yatırımlarını ve ilgilerini büyük ölçekli 
endüstriyel filolara kaydırmaktadır ve küçük 
ölçekli balıkçılar biraz yalnız kalmaktadırlar. 
Sürdürülebilir küçük ölçekli balıkçılığa 
dönüşüm için desteğe ihtiyaç vardır ve 
balıkçılar, bilim adamları, sivil toplum 
kuruluşları ile karar vericiler arasında karşılıklı 
etkileşime ihtiyaç vardır ve hepsi bu sektörün 
dönüşümünde yer almalıdır.  
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Haber Kaynağı:  

https://www.euronews.com/green/2022/11/2
2/catch-less-earn-more-the-reinvention-of-
mediterranean-fishing 

Kanada, DTÖ Balıkçılık Finansman 
Mekanizmasına 1,4 milyon Kanada Doları 
bağışladı 

Kanada hükümeti, gelişmekte olan üyelere ve en 
az gelişmiş ülke üyelerine Balıkçılık 
Sübvansiyonları Anlaşmasını uygulamada yardımcı 
olmak için DTÖ Balıkçılık Finansman 
Mekanizmasına 1,4 milyon CAD (yaklaşık 
1024569USD) sağlamaktadır. Büyükelçi Nadia 
Theodore katkıyı 21 Nisan'da DTÖ Genel Direktörü 
Ngozi Okonjo-Iweala'ya sundu. 

 

Genel Direktör Okonjo-Iweala şunları söyledi: 
“Kanada'ya, DTÖ Balıkçılık Sübvansiyonları 
Anlaşmasının gelişmekte olan ve en az gelişmiş 
ülkeler tarafından uygulanmasına yönelik cömert 
katkılarından dolayı içten şükranlarımı sunmak 
istiyorum. Balıkçılık Finansman Mekanizmasına 
Destek, balıkçılığa bağımlı vatandaşlarının geçim 
kaynaklarını güvence altına almaya yardımcı 
olacak şekilde, her yerdeki tüm insanların yararına 
olacak şekilde balıkçılığımızın sağlığını ve 
üretkenliğini korumak için dünyanın ortak 
yeteneğini güçlendirmekle ve özellikle gelişmekte 
olan ve en az gelişmiş ülkelerin kendi balıkçılığını 
daha iyi yönetmelerine yardımcı olmakla ilgilidir. 
Kanada'yı bu amaca olan bağlılığından dolayı 
takdir ediyorum." 

Büyükelçi Theodore şunları söyledi: "Küresel balık 
stoklarını ve okyanuslarımızın sağlığını korurken, 
deniz kaynaklarının sürdürülebilir yönetiminden 
gelişmekte olan ve en az gelişmiş üyelerin 
ekonomik fayda sağlamasına yardımcı olmak 
Kanada için önemlidir. Kanada, sağlıklı balık 
stoklarını korumaya yönelik ortak küresel çabaları 
ilerleten Balıkçılık Sübvansiyonları Anlaşmasının 
uygulanmasında gelişmekte olan ve en az gelişmiş 
üyeleri desteklemek için DTÖ güven fonuna 
katkıda bulunmaktan memnuniyet duyar. Kanada, 
sürdürülebilir, esnek ve kapsayıcı bir küresel 
ekonomi sağlamak için DTÖ üyeleriyle yakın bir 
şekilde çalışmaya devam ediyor.” 

Yeni Balıkçılık Sübvansiyonları Anlaşması, DTÖ 
üyelerinin yasal ve idari çerçevelerinde 
düzeltmeler ve geliştirmeler içereceğinden( 
şeffaflık ve bildirim gereksinimleri ve balıkçılık 
yönetimi politikaları ve uygulamaları), Anlaşmanın 
7. Maddesi, gelişmekte olan ve en az gelişmiş ülke 
üyelerine uygulamada yardımcı olmak için 
hedeflenen teknik yardım ve kapasite geliştirme 
sağlamak için bir finansman mekanizmasının 
oluşturulmasını öngörmektedir. 

Fon, DTÖ tarafından ortak kuruluşlarla, yani 
Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütü (FAO), 
Uluslararası Tarımsal Kalkınma Fonu ve Dünya 
Bankası Grubu ile birlikte işletilmektedir. 

Haber Kaynağı: 

https://www.wto.org/english/news_e/pres23_e/
pr924_e.htm 
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